
 

 

 

 
 
 
 

 
 

 
Verslag vergadering Adviescommissie Cultuurhistorie 10 december 2015 
 

  
  
Aanwezig 
Voorzitter   De heer Gabriëls  
Secretaris   Mevrouw Jongeling  
2e secretaris De heer Truyen 
Commissieleden Mevrouw Beckers en de heren Bukkems, Van den Berg en Verhaag 
Afwezig (m.k.)  De heren Kremers en Lammeretz 
  
1.  Opening 
De voorzitter opent de vergadering om 15.00 uur. 
De voorzitter geeft aan dat zijn ‘lef-budget’ als onderdeel van het ‘omvormingsfonds 
culturele innovatie, waarden en lef’ met de begroting is vastgesteld. Dit biedt kansen voor 
– ook cultuurhistorische - projecten met een hoge belevingswaarde. 
 
2. Vaststellen agenda 
De agenda wordt zonder wijziging vastgesteld. 
 
3. Vaststellen verslag en actielijst van 15 oktober 2015 
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 
Naar aanleiding van punt 4b meldt de heer Bukkems dat de bijeenkomst in het Keenter 
Hart goed geslaagd was met belangstelling uit heel Nederland. 
Naar aanleiding van punt 4c vertelt de heer Verhaag dat er op de heemkundedag 1.200 
bezoekers waren. Deze activiteit was dus ook heel goed bezocht, evenals de 2e 
heemkundewandeling. 
 
4. Mededelingen organisaties 
a. Molenstichting Weerterland 

• Voor de Nijverheid is een nieuwe folder gemaakt. Begin volgend jaar volgt de 
laatste voor de St. Annamolen van Tungelroy.  

• Alle folders zijn nu ook in Frans, Duits en Engels te verkrijgen. Ook is er een QR-
code die verwijst naar Duitse tekst. 

• De Molenstichting heeft een congres van de RCE en de Molencontactdag in Den 
Bosch bezocht. Er gaat veel veranderen, ook voor de molens, en dit zal financiële 
consequenties hebben. Van de ongeveer 1.200 rijksmonumentale molens nu, 
zullen er naar verwachting circa 400 beschermd blijven. Criteria zullen zijn 
uniciteit, maalvaardigheid en biotoop. 

• In 2016 zullen de bezoekers geënquêteerd worden.  
• Het voornemen is om meer te gaan samenwerken in het kader van toerisme (met 

o.a. Hoeve SamSam en Van Hornehoeve). Ook met de molenaars in het Belgische 
deel van Kempen~broek wordt samenwerking gezocht (molennetwerk 
Kempen~broek met routes en bordjes). 

• De Molenstichting is met de eigenaars uitgenodigd voor een gesprek over de 
molenbiotoop van de Wilhelmus-Hubertusmolen bij wethouder Van Eersel. 

• Er wordt gewerkt aan verbetering van de molenbiotoop van de St. Annamolen van 
Keent. 

• De Nijverheid krijgt bijenkasten, net als de St. Annamolen van Keent. 
• De provincie Limburg heeft 2016 uitgeroepen tot het ‘Jaar van de watermolen’. 
• Op 17 december is er sfeervol omlijst avonddraaien op 7 Weerter molens. 

b. Peel, Maas & Kempen 
Geen nieuws. 
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c. Heemkundecomité Stramproy 
Geen nieuws. 
d. Kring Weert  
Niet aanwezig. De heer Bukkems weet dat er op 20 december een reis naar Dorsten (D) 
wordt georganiseerd, de bakermat van de zusters Ursulinen. In het voorjaar organiseert 
de kring een cursus Weerter dialect en geschiedenis. 
e. Limburgs Geschied- en Oudheidkundig Genootschap 
Niet aanwezig. 
 
5. Mededelingen gemeente 
a. Vastgesteld vergaderschema 2016 
Het eerder besproken vergaderschema wordt voor kennisgeving aangenomen. 
b. B&W-advies kraan Landbouwbelang 
De voorzitter licht het B&W-besluit over de kraan toe. De kraan blijft voorlopig in de 
opslag, maar er wordt wel gezocht naar een locatie in Weert. De raadscommissie RO zal 
geïnformeerd worden en om input gevraagd worden. Daarnaast zullen de subsidie-
mogelijkheden worden onderzocht. 
De commissie adviseert de kraan weer op te bouwen en aan te lichten. Dan is het 
probleem dat er water in blijft staan in liggende positie verholpen. Ook wordt het 
onderhoud eenvoudiger.  
Geïnformeerd wordt of de stichting waarvan vorige vergadering sprake was al is opgericht. 
Dit is niet het geval. Niet helder is wie hier initiatief in moet nemen. 
c. Plannen schouw voorjaar 2016 
Voorgesteld wordt de jaarlijkse schouw te houden in april. Wellicht kan het aanbieden van 
een monumentenbord hieraan gekoppeld worden. De commissie zou voor de schouw ook 
graag beschikken over een lijst van uitgevoerde werken. Daarmee kan meer structuur in 
de schouw worden aangebracht. 
d. Archeologie 
De heer Truyen geeft toelichting op de volgende punten: 

• Voor plangebied Koelebeemdweg 7 is een programma van eisen voor 
proefsleuvenonderzoek opgesteld. 

• Op het terrein van Kazernelaan 128 is een proefsleuvenonderzoek uitgevoerd. 
Daar zijn enkele greppels gevonden; het betreft een zeer diepe depressie. 

• Bij de werkzaamheden aan het pand Markt 15 bleek het monument zeer oude 
kelders te hebben, met resten van een mogelijke put. Ook wordt verteld dat er 
een ondergrondse gang naar de St. Martinuskerk was. Er worden vrijwilligers 
gezocht om de kelder in te meten en de put te onderzoeken. Op verzoek van de 
commissie worden de kosten voor een onderzoek met een grondradar opgevraagd. 
Deze zou vondsten aan het licht kunnen brengen van eventuele ondergrondse 
gangen of de Speelhuijsgrave (voormalige waterloop ten westen van St. 
Martinuskerk en Jacob van Hornemuseum). Deze sporen kunnen dan zichtbaar 
worden gemaakt bij de herbestratingsplannen die er zijn voor de Markt. Mevrouw 
Jongeling heeft niet alleen foto’s gemaakt van de kelders, maar ook van de moer- 
en kinderbinten met sleutelstukken van de verdiepingsvloer en van de kap. Een 
bericht hierover via sociale media kreeg veel belangstelling. De foto’s worden op 
verzoek toegezonden aan de leden van de commissie. 

• Voor de Kerst zal de provincie een Top 5 van kans hebbende locaties voor het 
provinciale archeologische depot bekend gemaakt worden. De gemeente Weert 
heeft de Poort van Limburg aangeboden. 

 
6. Om advies ingekomen stukken: 

a. Herijking archeologische beleidskaart 
De heer Truyen licht de nieuwe archeologische beleidskaart toe. De onderzoeken van 
de laatste vijf jaren zijn hierop toegevoegd. De commissie heeft de kaart bestudeerd 
en besproken.  
De heer Verhaag wijst er op dat de schansen van Stramproy en de Bobberden 
gecorrigeerd moeten worden. Er is nu duidelijkheid over de juiste locatie.  
De commissie adviseert, met in acht neming van de aantekening van de heer Verhaag, 
positief over de beleidskaart. 
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De archeologische beleidskaart wordt naar verwachting in het eerste kwartaal van 
2016 vastgesteld. 

 
7. Taken commissie Cultuurhistorie 
Dit punt wordt in verband met afwezigheid van twee leden opnieuw uitgesteld tot de 
volgende vergadering. 
 
8. Ideeën voor promotie van cultuurhistorie 
In dit kader denkt de commissie aan de visie op de erfgoedruimte, een onderzoek voor 
verplaatsing van Houthandel Scheijmans, het aanlichten van de gewelfschilderingen in de 
St. Martinuskerk en het terugbrengen van bewoning in steegjes. Ook worden genoemd het 
toegankelijk maken en verlevendigen van binnenterreinen van poorten (locatie voor 
concerten en straattheater, entree van woningen). Mevrouw Beckers noemt de Open poort 
dag van Onderbanken als voorbeeld.  
Mevrouw Jongeling zal het Erfgoedcluster vragen of een inventarisatie van deze poorten 
en terreinen gemaakt kan worden. Dit idee zal vervolgens bij Centrummanagement Weert 
onder de aandacht worden gebracht. Mevrouw Jongeling zal hierover tevens de 
vastgoedeigenaren van de binnenstad polsen. 
 
9. Erfgoedprijs 2015 en 2016 (thema) 
De commissie is het met mevrouw Beckers eens dat er meer structuur in het thema voor 
de Erfgoedprijs gewenst is. Gedacht kan worden aan de thema’s industrieel erfgoed (of 
molens), religieus erfgoed (of kapellen) en organisaties die zich inzetten voor 
monumenten. 
Dit punt wordt geagendeerd voor de vergadering van januari. 
 
10. Signalering aantasting beschermde gezichten 
Er zijn werkzaamheden aan Langpoort 3 gesignaleerd. Er is een plan voor twee 
dakkapellen van drie ramen breed in de welstandscommissie geweest. De bestaande 
situatie heeft één dakkapel van twee ramen breed. De welstandscommissie heeft negatief 
geadviseerd. In de B&W-vergadering van 24 november is besloten van dit advies af te 
wijken. Voorwaarde was wel dat de hoogte gelijk moet zijn aan de bestaande dakkapel. 
De commissie betreurt de afwijking. 
 
11. Terugkoppeling uit Monumenten-welstandscommissie 12 november en 10 

december 2015 
Mevrouw Beckers doet verslag van de plannen die in de Monumenten-welstandcommissie 
zijn behandeld. Zie hiervoor het aparte verslag. 
 
12. Rondvraag 
De heer Bukkems wijst er op dat de Tiendschuur geen gemeentemuseum meer is, maar 
dat er wel diverse verwijzingen naar zijn. Hij verzoekt deze te laten verwijderen. Hij zal 
een lijst hiervan doorsturen.  
Tevens signaleert hij de vervuiling van openingen van de kleipijpoven en de kanonnen. 
Kan dit met gaas worden afgedicht? De betreffende afdeling wordt hierop geattendeerd. 
Een ander punt is dat er objecten, mogelijk met cultuurhistorische waarde, worden 
gestolen vanaf de scheepswerf. Dit is echter particulier eigendom en geen zaak voor de 
gemeente. 
De heer Van den Berg vraagt naar het voorstel dat in juli 2015 beloofd was over het 
torenuurwerk van de kerk van Swartbroek en dat in de hal van het voormalige stadhuis 
stond. Dit zal worden nagegaan. 
In het economisch profiel van Weert komt niet veel cultureel erfgoed voor. Dit is ernstig te 
betreuren. De monumenten zijn erg belangrijk voor de aantrekkelijkheid van binnensteden 
en maken deel uit van het onderscheidend vermogen. De RCE heeft hierover de brochure 
‘Erfgoed als krachtvoer’ uitgebracht. Mevrouw Jongeling zal dit bij de opstellers van het 
economisch profiel onder de aandacht brengen. 
 
13. Sluiting 
De voorzitter besluit deze laatste vergadering van de commissie in 2015 om 17.30 uur. 
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Vastgesteld in de vergadering van 7 januari 2016, 
 
 
 
 
 
G. Gabriëls, voorzitter     J. Jongeling, secretaris 
 
 
 
 
 
 

Actielijst n.a.v. vergadering Commissie Cultuurhistorie 10-12-2015  
 

Vergadering Actiepunt 
 

Actie door 

29 juni 06 1. (Ruimtelijke) plannen KMS/BC voorleggen aan commissie PO 
26 juli 07 2. Plaatsing vm. jongensschool Keent op gemeentelijke 

monumentenlijst 
RB/m&a 

29 apr 08 3. Oplossing voor archeologische informatieborden 
Molenakker voorleggen aan B&W 

OSCW 

26 aug 10 
 

4. Vrijkomende niet-monumentale kerken inventariseren Bisdom 

30 april 15 5. 3 schuilbunkers kazerneterrein t.b.v. gemeentelijke 
monumentenlijst, plus inventarisatie KMS-terrein op 
potentiële monumenten 

RB/m&a 

10 dec 15 6. Kosten grondradar voor Markt opvragen 
 

OCSW/WT 

10 dec 15 7. Inventarisatie binnenterreinen poorten opvragen bij 
Erfgoedcluster en VVVCW en CMW polsen voor gebruik 

RB/m&a 

10 dec 15 8. Lijst uitgevoerde werken 2015 opstellen t.b.v. schouw 
april 2016 

RB/m&a 

10 dec 15 9. Stand van zaken voorstel torenuurwerk 
 

EGC/JvC 

10 dec 15 10. Reactie naar opstellers Economisch profiel Weert over 
belang cultureel erfgoed 

RB/m&a 

 


